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Kultūras jautājumu komitejas  sēdes protokols 
Dienvidkurzemes novads, Grobiņa, Lielā iela 54, 2.stāva komiteju zāle 

 
14.05.2025. Nr. 5 
 
 
Sēde sasaukta 2025. gada 14. maijā plkst. 10:00 
Sēde sākta 2025. gada 14. maijā plkst. 10:03 
Sēde slēgta plkst. 10:53 
 
Sēdē piedalās 4 komitejas locekļi: 
Klātienē: Linards Tiļugs, Patricija Andersone, Gundars Sisenis,  
Attālināti: Laila Roga,  
 
Sēdē piedalās: 
Klātienē: Gundars Venens, Kintija Krauze 
Attālināti: Andrejs Radzevičs, Andris Jankovskis, Evija Farbokto, Aigars Evardsons, Ilze 
Elbere 
 
Sēdē nepiedalās 1 komitejas locekļi: Sandris Bēča 
 
Sēdi vada Linards Tiļugs 
 
Sēdi protokolē Agnese Muzikante 
 
Sēdes veids: atklāta. 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
 
Sēdes darba kārtība: 
 

1. Par līdzfinansējuma piešķiršanu grāmatu un audiovizuālo darbu izdošanā 
Dienvidkurzemes novadā 

2. Par grozījumiem Dienvidkurzemes novada muzeju maksas pakalpojumu cenrādī 

Papildus jautājums: 

3. Par sadarbības līguma ar Uzdinskas rajonu Baltkrievijā anulēšanu “de jure”. 
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Komitejas priekšsēdētājs Linards Tiļugs rosina sēdes darba kārtībā iekļaut 
papildus jautājumu par sadarbības līguma ar Uzdinskas rajonu Baltkrievijā anulēšanu “de 
jure”. 
 

Linards Tiļugs aicina balsot par priekšlikumu: 

Iekļaut darba kārtībā 3. punktu (darba kārtības jautājums "Par sadarbības līguma ar 
Uzdinskas rajonu Baltkrievijā anulēšanu “de jure”.") 

 
Balsojums par priekšlikumu: 

Balsošanas rezultāts:  par - 4; pret - 0; atturas - 0; nebalsoja - 0.  
(1. balsošanas protokols) 

Priekšlikums pieņemts 
 
 

1.§ 
Par līdzfinansējuma piešķiršanu grāmatu un audiovizuālo darbu izdošanā 

Dienvidkurzemes novadā 
 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 01m 01s 
 

Linards Tiļugs Piesaka darba kārtības jautājumu "Par līdzfinansējuma 
piešķiršanu grāmatu un audiovizuālo darbu izdošanā 
Dienvidkurzemes novadā". 
  

Gundars Venens Ziņo par līdzfinansējuma piešķiršanu grāmatu un audiovizuālo 
darbu izdošanā Dienvidkurzemes novadā. Šogad pirmo reizi 
rūpīgi izvērtējam iesniegtos projektus kultūras konkursā. 
Iepriekš konkurences nebija, bet šogad saņemti 8 pieteikumi 
par kopējo summu vairāk nekā 13 000 eiro, kamēr pieejami ir 
tikai 3000 eiro. Katru projektu vērtējam ļoti skrupulozi. Komisijā 
darbojos es, Inese Gusta un Līga Juri Cera. Atbalstu saņem 
tikai trīs projekti, kā to nosaka gan budžets, gan nolikums. Daži 
projekti ir īpaši kvalitatīvi, piemēram, Rucavas kultūras telpas 
attīstības biedrības iesniegtie. Esmu gandarīts par sabiedrības 
aktivitāti. 
 

Linards Tiļugs Informē, ka nolikums pieņemts jau 2023. gadā un šī ir pirmā 
reize, kad tas tiek īstenots praksē. Budžets ir neliels, bet darbs 
veikts godprātīgi. Jāpārskata nolikums – jāievieš 
līdzfinansējuma iespējas, īpaši senioriem, kā arī jāpilnveido 
tāmes veidlapas. Vēlas pievērst uzmanību projektam par 
skolotājas Mirdzas Birznieces grāmatu "Dienvidkurzeme 
tuvplānā". Projektam sākotnēji atteikts finansējums neprecīzi 
sagatavotas tāmes dēļ. Pēc sarunas ar autores pārstāvi kļūst 
skaidrs, ka viņa būtu gatava nodrošināt līdzfinansējumu. 
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Priekšlikums: dome varētu piešķirt 807,35 eiro no papildu 
līdzekļiem kā īpašu atbalstu. 
 

Laila Roga Vaicā, no kāda budžeta līdzekļiem šo summu varētu piešķirt. 
Norāda arī uz vienlīdzības principu – ja piešķir finansējumu 
ārpus kārtas vienam projektam, jāpaskaidro, kāpēc citi to 
nesaņem. Atturēsies no balsojuma, līdz nav skaidrs 
finansējuma avots. 
 

Evija Farbotko Apstiprina – ja dome nolemj, šo summu var piešķirt no 
neparedzētiem gadījumiem. 
 

Patricija Andersone Redz autores cienījamo vecumu un darba nozīmi kā 
pamatojumu atbalstam, taču arī viņai ir bažas par vienlīdzīgu 
attieksmi pret visiem projektu iesniedzējiem. 

 
 
Linards Tiļugs iesniedz priekšlikumu: 

Papildināt lēmumprojektu ar 2. punktu sekojošā redakcijā: “Piešķirt Mirdzai 
Birzniecei, personas kods [..], EUR 807,35 līdzfinansējumu projektam grāmatas 
“Dienvidkurzemei tuvie” izdošanai, atkārtoti pārskatot iesniedzējas pieteikumu un 
tāmi,” attiecīgi mainot sekojošo lēmumprojekta punktu numerāciju. 

 
Balsojums par priekšlikumu  

"PAR"  -  3 (Patricija Andersone, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Laila Roga) 

Priekšlikums pieņemts 
 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  3 (Patricija Andersone, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Laila Roga) 

NOLEMJ: 
Atbalstīt lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma piešķiršanu 
grāmatu un audiovizuālo darbu izdošanā Dienvidkurzemes 
novadā" ar labojumiem un virzīt uz Finanšu komitejas sēdi. 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 00h 23m 19s 
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2.§ 
Par grozījumiem Dienvidkurzemes novada muzeju maksas pakalpojumu cenrādī 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 23m 23s 
 

Linards Tiļugs Piesaka darba kārtības jautājumu "Par grozījumiem 
Dienvidkurzemes novada muzeju maksas pakalpojumu 
cenrādī". 
  

Gundars Venens Ziņo par grozījumiem Dienvidkurzemes novada muzeju 

maksas pakalpojumu cenrādī.  

 

Skaidro, ka 2022. gadā tiek izveidots vienots cenrādis novada 

akreditētajiem muzejiem pēc novada apvienošanas. Tā mērķis 

ir vienādot muzeju pakalpojumu cenas. Tagad, 2025. gadā, 

dažas cenas vairs neatbilst sniegtā pakalpojuma faktiskajai 

vērtībai, tāpēc tiek rosinātas izmaiņas. Iniciatīva nāk no 

Aizputes novadpētniecības muzeja, kurš piedāvā skolas 

somas programmas, meistarklases (piemēram, ūdens kliņģeru 

cepšanu), tematiskās darbnīcas u.c. aktivitātes. Esošā cena – 

2 eiro par nodarbību – nesedz izdevumus, tāpēc tiek ierosināts 

pacelt cenu uz 4 eiro. Viedokļi no citiem muzejiem – daļa vēlas 

saglabāt vecās cenas, daļa piekrīt palielinājumam. Tiek veiktas 

atbilstošas izmaiņas cenrādī. 

 

Gundars Sisenis Saka, ka Kazdangas muzejs vairs neatrodas vecajās telpās, 
notiek eksponātu pārvietošana uz mazākām telpām. Jaunajās 
telpās daļu eksponātu nebūs iespējams izvietot. Ir jautājums 
par divām zālēm – mazā (10 €) un lielā (15 €) – kuru nomu 
iepriekš piedāvā muzejs. Bijušie tehnikuma audzēkņi bieži 
vasarā lūdz izmantot šīs telpas jubilejām un pasākumiem. 
Aicina šo praksi turpināt un ieņēmumus novirzīt muzeja jaunā 
aprīkojuma un telpu sakārtošanai. 
 

Gundars Vēnens Apstiprina, ka situācija ir zināma. Kultūras pārvalde kopā ar 
muzeja vadītāju un pagasta pārvaldi apskata jaunās telpas. 
Tiek meklētas iespējas, kā palīdzēt budžetā. Pagaidām muzejs 
var izmantot telpas un turpināt telpu nomas līgumu praksi. 
 

Laila Roga Noskaidro, vai cenas tiek paaugstinātas visur par 50% (no 2 uz 
4 eiro).  

 
 
Par lēmumu balso: 
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"PAR"  -  
4 (Patricija Andersone, Laila Roga, Gundars Sisenis, Linards 
Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

NOLEMJ: 
Atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem 
Dienvidkurzemes novada muzeju maksas pakalpojumu 
cenrādī" un virzīt uz dome sēdi. 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 00h 38m 41s 

 

3.§ 
Par sadarbības līguma ar Uzdinskas rajonu Baltkrievijā anulēšanu “de jure” 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas sākuma laiks: 00h 38m 42s 
 

Linards Tiļugs Piesaka darba kārtība jautājumu "Par sadarbības līguma ar 
Uzdinskas rajonu Baltkrievijā anulēšanu “de jure”. 
 
Informē, ka 2023.gada septembrī tika izdots domes 
priekšsēdētāja rīkojums, adresēts Kultūras jautājumu 
komitejas priekšsēdētājam un Sabiedrisko attiecību nodaļas 
vadītājam, ar uzdevumu apzināt esošās un bijušās sadarbības 
ar ārvalstu partneriem. Oktobrī Kultūras jautājumu komitejas 
sēdē šis jautājums tiek izskatīts, un protokolā ir pievienots 
saraksts ar sadarbības pozīcijām – kuras saglabā un no kurām 
atsakās. Starp tām ir arī līgums ar Minskas rajonu Baltkrievijā, 
ko savulaik noslēgusi Grobiņas novada dome. 
Komitejā nolēma šo sadarbību neturpināt. Tomēr joprojām nav 
skaidrības par līguma juridisko statusu. Līguma dokumentā ir 
paraksti – Grobiņas novada domes priekšsēdētāja vietnieks 
Genādijs Jefimovs un Minskas rajona izpildkomitejas 
priekšsēdētājs Holcmanis. Taču nav skaidrs, vai Grobiņas 
novada dome kādreiz oficiāli ir pieņēmusi lēmumu par šī 
līguma noslēgšanu. Ja ir, tad atcelšanai nepieciešams arī 
domes lēmums. 
 
Aicina šo jautājumu virzīt uz Dienvidkurzemes novada Finanšu 
komitejas sēdi, lai sagatavotu lēmumprojektu un nodotu to 
domes balsojumam. Vēl ir laiks veikt nepieciešamo juridisko 
izpēti. De facto sadarbība ar šo Baltkrievijas rajonu jau 
nenotiek – to apliecina arī Sabiedrisko attiecību nodaļa. Taču 
de jure sadarbība vēl formāli pastāv, un tas neatbilst nostājai. 
 
Virza jautājumu par šī sadarbības līguma juridisku anulēšanu.  
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Linards Tiļugs iesniedz priekšlikumu: 

Iekļaut jautājumu par sadarbības līguma ar Uzdinskas rajonu Baltkrievijā 
anulēšanu “de jure” Dienvidkurzemes novada pašvaldības Finanšu komitejas 
sēdē, virzot lēmumprojektu uz domes sēdi. 

 
Balsojums par priekšlikumu: 

"PAR"  -  3 (Patricija Andersone, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Laila Roga) 

Priekšlikums pieņemts 
Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  3 (Patricija Andersone, Gundars Sisenis, Linards Tiļugs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Laila Roga) 

NOLEMJ: Atbalstīt saskaņā ar priekšlikumu. 

 
Audioieraksts, jautājuma izskatīšanas beigu laiks 00h 48m 20s 
 

 
Kultūras jautājumu komitejas priekšsēdētājs Linards Tiļugs 
 
 
Komitejas sekretārs Agnese Muzikante 
 


